



PROMOTING LOCAL INITIATIVES FOR MIGRANTS

From Lebanon to Romania: The experience of one Syrian family

Simona Monica Pascariu, AEIDL correspondent in Romania, gives us an overview of the situation of refugees in her country through the journey and experience of the Aboaisa family.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Refugees still arriving, as EU-Turkey deal enters into force >>](#)

[Government expenditure on social protection accounted for almost 1/5 of GDP >>](#)

[MSF pulls out of Lesbos migrant hotspot >>](#)

[EU Funds for cycling-related projects >>](#)

[Municipal waste: 44% recycled or composted >>](#)

[Massive challenges for the EU: What are citizens' expectations and concerns? >>](#)

[India, the 9th EU trading partner >>](#)

[New URBACT call for Implementation Networks >>](#)

[Cyprus successfully exits its financial assistance programme >>](#)

[Consultation on how to improve the environment for start-ups >>](#)

[Hourly labour costs: €4.1 in Bulgaria, €41.3 in Denmark >>](#)



UNITED AGAINST TERRORISM

We are...

AEIDL's members and staff wish to express their solidarity with the victims of the heinous attacks in Brussels, as well as in many other parts of the world.

[Tribute to Brussels >>](#)

Other news

INNOVATION, INTEGRATION AND THE MIGRANT CRISIS (SIRACUSA, 11-12 APRIL)

On 11-12 April 2016, **Social Innovation Europe (SIE)** will be hosting a **seminar** on "*Innovation, integration and the migrant crisis*", organised in partnership with the **European Commission** and **Impact Hub Siracusa**, in Siracusa (Sicily, Italy).

[Read more >>](#)

NEW FILM: '8 DAYS @ COP21'

Transition Network, a member of **ECOLISE** like **AEIDL**, is delighted to present a new film, **'8 days @ COP21'**. The work of **Emilio Mula**, the film captures the climate negotiations that took place in Paris, and the experiences of some of the 'Transitioners' who were there. **'8 days @ COP21'** is offered with both **English and French subtitles**.

[Read more >>](#)

SWEDISH RURAL PARLIAMENT (VISBY, 27-29 MAY)

All **rural developers** are welcome to the **Swedish rural parliament**, one of the largest gatherings for rural development in Europe. All Sweden Shall Live (**Hela Sverige ska leva**) has arranged this event every second year since the mid-90s. The theme of **2016** is **"Towards a balanced country"**.

[Read more >>](#)

ALLIES FOR THE INTELLIGENT AND SUSTAINABLE DEVELOPMENT OF CITIES (MONTRÉAL, 7-9 SEPTEMBER)

The **Global Social Economy Forum - GSEF 2016**, which will take place in **Montréal, Canada, on 6-9 September**, is the third edition of this international gathering. More than **2,000 participants** will address the **collaboration between local governments and social and solidarity economy actors** for the development of **cities**.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



INITIATIVES LOCALES EN FAVEUR DES MIGRANTS

Du Liban à la Roumanie: itinéraire d'une famille syrienne

Simona Monica Pascariu, correspondante de l'AEIDL en Roumanie, dresse un tableau de la situation des réfugiés dans son pays à travers le parcours de la famille Aboaisa.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

Migrants: les arrivées se poursuivent en Grèce malgré l'accord UE-Turquie >>

Les dépenses publiques consacrées à la protection sociale ont représenté près d'1/5 du PIB >>

Migrants: après le HCR, des ONG dont MSF refusent de cautionner l'accord UE-Turquie >>

Les fonds européens pour le vélo >>

[Déchets municipaux: 44% recyclés ou compostés >>](#)

[Grands défis pour l'UE: quelles sont les attentes et préoccupations des citoyens? >>](#)

[L'Inde, 9ème partenaire commercial de l'UE >>](#)

[URBACT: appel à propositions pour les Réseaux de mise en œuvre >>](#)

[Programme d'aide financière: sortie réussie pour Chypre >>](#)

[Consultation sur la façon d'améliorer l'environnement des start-ups >>](#)

[Coûts horaires de la main-d'œuvre: 4,1 € en Bulgarie, 41,3 € au Danemark >>](#)



UNIS CONTRE LE TERRORISME

Nous sommes...

Les membres et l'équipe de l'AEIDL tiennent à exprimer leur solidarité à l'égard des victimes des attentats odieux survenus à Bruxelles, mais aussi dans bien d'autres endroits du monde.

[Hommages d'artistes >>](#)

Autres nouvelles

INNOVATION, INTÉGRATION ET CRISE DES MIGRANTS (SYRACUSE, 11-12 AVRIL)

Social Innovation Europe (SIE), en partenariat avec la **Commission européenne** et **Impact Hub Siracusa**, organise les **11 et 12 avril 2016** un **séminaire** sur ce thème à **Syracuse** (Sicile, Italie).

[Lire plus >>](#)

NOUVEAU FILM: «8 JOURS @ COP21»

Transition Network, membre d'**ECOLISE** comme l'**AEIDL**, est fier de présenter un nouveau film: «**8 jours @ COP21**». Réalisé par **Emilio Mula**, le film couvre les négociations sur le climat, ainsi que l'expérience de certains des «Transitionneurs» présents à Paris. Il est proposé avec **sous-titres anglais ou français**.

[Lire plus >>](#)

ALLIÉS DU DÉVELOPPEMENT INTELLIGENT ET DURABLE DES VILLES (MONTRÉAL, 7-9 SEPTEMBRE)

Le **Forum mondial de l'économie sociale - GSEF2016**, qui se tiendra du **6 au 9 septembre à Montréal** (Canada), constitue la troisième édition de cette rencontre internationale d'envergure. Plus de **2 000 personnes** se regrouperont autour du thème de la **collaboration entre les gouvernements locaux et les acteurs de l'économie sociale et solidaire** pour le développement des villes.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).